
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Torsdag den 27.04.23 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 18.30 -21.00 

Fmd. initialer:  

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Liselotte K 

Heller (LH), Henrik Overgaard Juhl (HJ), 

Birgit Torbøl Beenfeldt (BB), Carsten 

Keller Hansen (CH), Marlene Damgaard 

(MD), Monika Bukhave Fruergaard (MF), 

Henrik Kokholm (HK), Vibeke Buskbjerg 

(VI), Brian Rasmussen (BR), Lillian 

Krarup (LI), Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet: Mille Høgsbjerg Bækkegaard 

Jensen, Antje Gielink 

 

Afbud: Vibeke Buskbjerg 

 

Fraværende: Niels Røjkjær Dalmose, 

Antje Gielink 

 

1. Temadrøftelse. (30min) 

 

Skolebestyrelsens årsberetning. 

Årsberetningen skal udsendes inden 

skoleåret er omme. Der er kun et møde 

mere inden sommerferien. 

Drøftelse og input til årsberetningen. 

 

 

Input til skolebestyrelsens årsberetning: 

Reviderede principper 

Forældrehenvendelser 

Mange børn i Snejbjerg – nye klasselokaler, drøftelser med 

Engbjergskolen 

Økonomi og besparelser 

Lektiecafé 

Trivsel 

Samarbejdet med elevrådet, UMV 

Følge op på trafikken 

 

Fremadrettet: Ny antimobbestrategi 

 

Drøftelse af formatet. Marlene udfærdiger en skriftlig udgave 

som bilag til næste SB-møde. Her drøftes, om der skal laves en 

lille filmversion som supplement. 

2. Elevrådet. (10min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

 

Elevrådet har holdt møde med Lillian omkring de 

indretningsideer, der er lavet til fællesarealerne i udskolingen og 

på mellemtrinnet. Her blev nogle af tingene prioriteret og flere 

ting er i støbeskeen, blandt andet er der i dag kommet to nye 

sofaer til udskolingen. Andre ting, der var ønsket var fx planter, 

rullegardiner og reoler til klodskasserne. 

 

I går deltog Mille i Herning Kommunes politikudviklingsdag 

sammen med det fælles elevråd. 

Det fælles elevråd var forrige fredag i København med besøg i 

Folketinget og i Tivoli. 

 

Aktivitetsdagen for 5.-8. klasse er under planlægning. 

 



3. Fortsat drøftelse omkring 

antimobbestrategien (30 min) 

 

Udkast med forebyggende del omkring 

forældre er lavet. Drøftelse og evt. 

ændringer.  

Gennemgå det, der står i forældrefolderne 

0., 4., 7. årg. 

Ideer: at samle forældrerådene en gang om 

året/hvert andet år med idéer til 

trivselsarbejde 

 

 

Bilag: 

Udkast antimobbestrategi 

Forældrefolderne fra skolebestyrelsen 

 

Drøftelse af den digitale del ift. at have en digital handleplan 

omkring ulovlig billeddeling og digital mobning.  Dette punkt 

skal med til dagsordenen på et kommende møde. 

 

Skolebestyrelsens del i antimobbestrategien.  

Form for inddragelse af forældrerådene blev drøftet. Det er 

ønske at skabe et rum for at klæde forældrerådene på til at støtte 

op om trivselsarbejdet i forældrerådet ved et årligt møde for 

forældrerådene fx i oktober måned. 

Formuleringen i Antimobbestrategien blev tilpasset.   

 

Revision af skolebestyrelsens forældrefoldere: 

Til udskolingsfolderen:  

Selvom børnene er ved at være store, så er det stadig vigtigt, at 

der er gode forældrerelationer og man påtager sig et ansvar for 

at understøtte det sociale.  

Fjerne; Kaffe på kanden ved afhentning. 

 

Alle foldere: 

Spørg ind til skoledagen… skal flyttes op i folderen. 

 

Indskolings- og mellemtrinsfolderen: 

Understøtte at læreren behandler børnene forskelligt fordi børn 

er forskellige og har forskellige behov.  

 

Billedet af skolens værdiregelsæt skal sættes ind i alle tre 

foldere. 

 

Pause (10min)  



4. Opfølgning fra sidste møde, siden 

sidst, orientering og meddelelser. (15 

min) 

 

- Fra samrådsmødet 

- Økonomioversigter Snejbjerg Skole og 

SFO. 

- Herning Kommune økonomi. 

- Princip supplerende undervisning i 

færdig form. 

- SFO 

 

Monica orienterede om emner fra samrådsmødet i april.  

Her blev orienteret om Sammen om skolen, de nye 

skoleudviklingssamtaler og eksempler på fokusområder fra 

nogle skoler. 

I samrådets time blev drøftet udfordring med inklusion, 

økonomi, UMV. 

 

Økonomioversigterne er sendt ud inden mødet.  

 

Herning Kommune har meldt ud, at der er ansættelses- og 

indkøbsstop på Børne- og Familieudvalgets område. Dette med 

baggrund i et forventet underskud på serviceområde 16. Hvis 

man som kommune bruger flere penge end budgetteret, bliver 

man trukket i bloktilskud. Også kaldet sanktionslovgivningen.  

Vi må derfor kun købe det, der er absolut nødvendigt og skal 

begrænse ansættelser mest muligt.  

 

Princippet om supplerende undervisning blev godkendt. 

 

SFO’en har lige haft miniklubben i Bork Legeland, hvilket var 

en kæmpe succes.  

Brian og Mads sidder med i KL’s partnerskab omkring 

udvikling af kvalitet i fritidstilbud og klubber sammen med syv 

andre kommuner.  

Der er blevet udarbejdet et arbejdsgrundlag, der bliver en del af 

Børne- Ungepolitikken i Herning Kommune. 

Dette bliver en del af SB-møderne i det nye skoleår. 

 

5. Brug af fonde (15 min) 

 

Drøfte Henriks arbejde omkring fonde. 

Hvad skal/kan vi bruge fonde til? 

 

Bilag: Notat omkring fonde udarbejdet af 

Henrik Overgaard Juhl 

 

Henrik har udarbejdet et notat omkring fonde, hvor der kan 

søges midler til forskellige tiltag eller projekter. 

 

Dette er lavet med baggrund i et ønske om at kunne søge efter 

midler til mere cykelparkering. Der er ikke noget, der lige er 

spot on til dette lige nu.  

 

Vi tager punktet op på et senere tidspunkt. 

Input fra medarbejderne vil være vigtige i dette. 

 

6. Skoleårets planlægning (30 min) 

 

Drøftelser omkring kommende skoleår, 

herunder  

Ændret inklusionsindsats 

Ansættelser -ansættelsesudvalg 

 

Næste skoleår arbejdes med en ændret inklusionsindsats og en 

ny ’mellemform’. I øjeblikket er en arbejdsgruppe godt i gang 

med at drøfte indhold og lave en beskrivelse. 

 

Der er slået to stillinger op. Én indskolingsstilling og en 

mellemtrinsstilling. 

Ansættelsesudvalg: Carsten, Henrik (måske) 

Ansættelsessamtaler d. 8. maj fra kl. 15.00. 

 

7. Referat og Eventuelt. (5 min) 

 

Skoleskak blev drøftet.  

Dette tages med på et kommende møde. 

 



8. Næste møde. (5 min) 

 

Onsdag d. 7. juni 2023 kl. 18.30-21.00. 

 

Punkter til dagsorden: 

Formidling af årsberetning 

Forældreråd 

Møderække kommende skoleår 

Evaluering af årshjulet og årets arbejde 

 

 


